
PROTOKOL Nr D(/2012
zsesji Rady Gminy Rybno odbytej w dniu 26 kwietnia 2012 roka
w sali Konferencyjnej (Irzgdu Gminy Rybno pod przewodnictwem

Pana Mariana Ligmana _ przewodniczqcego Rady Gminy.

Obrady rozpoczgto o godz.900' zakoicznno o godz. 10a0.

Stan osobowyRady - 15 radnych

W obradach zgodnie z list4 obecnoSci uczestniczylo 14 radnych.

n Nieobecna na sesji radna pani Elzbieta Jgdrzejewska usprawiedliw*a swoi4
nieobecnoSi

Spoza Rady Gminy w sesji uczesbricryli:

l. Pan Tomasz Wggrrynowski

2. Pan Edmund Ligman

3. Pan Miroslaw Karbowski

4. P ani Zdzrslawa Kanicz

5. Pani Iwona iwiek
6. Pani Dorota Zielifrska

- Radny Powiatu Dzialdowskieeo

- W6jt Gminy

- Sekretarz Gminy

- Skarbnik Gminy

- Dy'ektor SP GZOZ w Rybnie

- Kierownik GOPS wRybnie

Ad. pktli2

P.llMarian Ligman - przewodnic3.{ludy Gminy otworzyl obrady
Y :"tjinuAy.giny Rybno, powital paniel panOw Radnych orazzaproszonychgosci' Stwierdzil,2ena stan 15 radnych w obradach aieoiraiii ic"dy;h,co stanowi kworum Rady wynagane do prowadzenla prawomocnych obradi podejmowania prawomocnych irchwal.



Ad. pkt 3

Porzqdek obrad XX sesji Rady Gminy Rybno.
l. Otwarcie sesji
2. Stwierdzenie prawomocnoSci obrad.
3. Ustalenie porzqdku obrad.
4.Przyjpcie protokofu z XIX sesji Rady Gminy Rybno.
5' sprawozdanie z dzialalnosci Zesporu Interdyscyplinarnego w Gminie Rybnozarok20ll.
6. Ocena zasob6w pomocy spolecznej w Gminie Rybno 2009_2012.
7. Podjgcie uchwal w nastgpuj4cych sprawach:

1) zmiany Wieloletniej prognozy Finansowej Gminy Rybno na lata
20t2-2018,

2) zirfian w bud2ecie Gminy Rybno na 2012 rok,
3) nadania statutu Samodzielnemu pubricznemu Gminnemu Zakladowi opieki

Zdrowotnej w Rybnie.
8. Wolne wnioski izapytania
9. Zamknigcie obrad.

-_ . - Pan Marian Ligman - przewodniczqpy Rady Gminy zan6cilsiE do pana
W6jta.iradnych z pytaniem czy ktgS chcia6y wniesi ^i*ry UqAlplpi"*i ao
gorzqdku obrad jaki radni otrzymali w zawiadomieniach o 

"*or*i,i ,ir3i.
Pan w6jt Gminy ani radni nie zglosili dodatkowych wniosk6w *ipop.i*"t aoporzqdku obrad XX sesji Rady.

Pan W6jt Gminy wyjaSnil,2e od nastgpnej sesji w mriqzk:uz przejSciem na
emeryturg Pani Janiny czubkowskiej obslugui{ceRadg Gminy i setreta"iaroa
y*€pnej_ sesji obslugg Rady Gminy i Setrelaiiatu przejmie pani Ewa
Soboczyriska , kt6ra zostanie p.rzesunigta z Urzgdu'Stan'cywitnego, azis lani
Jankajest po raz ostatni na sesii.

Ad. pkt. 4

Pan Marian Ligman- przewodniczqcy Rady Gminy zvw6cilsig do radnych
:pTTi:-, gzy squwagi do sporzadzon"gb p.otoiotu " xtxr"Ei iuay iliny.
}1{t:lt:lt1":ili uwag, ani poprawek ao protokolu, Rada Gminy w lf.ir"**f,
luy"ym na ustawowy sklad Rady 15 radnych w obecnoSci 14 radnycir ,jednoglo5nie 14 glosami ,, za,, przyjela protokol z XIX sesji RadyGminy.



Ad. pkt 5

sprawozdanie z dzialalnosci Zespolu Interdyscyprinarnego w Gminie Rybnozarok20lt.

_ ?ruewodniczqcy Rady Gminy udzielil glosu pani Kierownik GOpS
wRybnie.

Pani Dorota Zieliriska Kierownik Gminnego osrodka pomocy Spolecznej w
Rybnie wyj.afnila,2e procedura powotywtia Zespolu byla omawiun" n"u;"an";
z poprzednich sesji, na kt6rej.byl powolany. W zwiq&ku i" zrri*qiiiry"
o przemocy w rodzinie ten obowiq.zek zostal skierowany na Orirodek.

W trakcie dzialalno.ci tego Zespolu pojawia sig,r-6rt*o probiem6w,
kl6re na bie@co staramy sig rozwiq,zywa6. froblem pojawia sig'wtedy, kiedy
chcemy prznkazac spraw! do.prokuiatury, gdy otrzymujemy czisto oipo*i"Ari,
2e ze wzglgdu na nisk4 szkodliwoS6 lub zbyt mal4 iloS ; ,g. ^;;";;;-materialu dowodowego sprawa nie moze sig odbyz i wszy-stko ponoi^fii" *u."
na posiedzenie Zespolu.
hocedura Niebieskiej Karty y6wi, 2e je2eli jest zgloszenieo jakiejkolwiek
przemocy sprawQ trz-eba przekaza6 do przewodn icz.qcego Zesiotu,-kt6rym jest
pracownik GOPS, musi byi powolana grupa robocz-al sprawa tocryig a"fb.

. . -Riani 
nie zglosili uwag ani pyta6 d; przedloZonego ,pr"*oiduni"

z dzialalno(ci Zespolu Interdyscyplinu-"goi Gminie n],Unf za ."f. io ir .

6. Ocena zasob6w pomocy spolecznej w Gminie Rybno 2009_2012.

Pani Dorota Zieliriska Kierownik Gops wyjasnila, 2e nowym zadariemgminy wynikajqcpze znowelizowanego art.l6a ustawy o pomocy spolecznejjest sporzqdzanie oceny zasob6w w zakiesie pomocy spolecznej. ocena zasob6wprzygotowywana jest w opT"il o analizg lokalnej syuacji spolecznej
i demograficznej. Do ko6ca kwietnia co roku oa"zoosrotu'uyr sklaiany bilanspohzeb do Urzgdu Marszalkowskiego w sprawach nnansowjcn il.;;;;;
spolecznej. Obecnie ta ocena dokonywana jest drog4 elektronicznq
i dotyczy nie tylko Osrodka pomocy Spoteczne; , ojl"-t"Zinnych obszar6w jakie
wystgpui4 w Gminie: oswiata, sfuZb a zdrowia,ialka zbezrlbociem, *-*ti
9"po_Su!9-e. tJrz4dmarszalkowski do kofca 

";.r:rw"a 
poekzuje oceng do

fgjmit* Wojew6dzkiego i dalej te dane sqprzekiy*ane do Ministerstwa
Finansow. Na tej podstawiedokonywanalot utot 

";u 
S.oam* nu nurtgpny.ot.

.Radtty Pan Andrzej Kornacki powledzial, Le- z przedstawiorry.h'-,
material6w wynika, 2e nieznacznie spada ilode os6b korzystaiacych', porno"y,
czy sytuacja w gminie sig poprawila, cry zrnienily sig p"rum.ti' * *i.g*i, ,ieo pomoc.



Pani Kierownik GOPS wyja6nila,2e to sqprognozy na2}l2rok,
przewidujemy tak4liczbg rodzin, jest to wyci4gnigta Sre dnia zlkwartaiu
2012 roku,liczba os6b korzystajecych , porno.y lirt zawsze wyzsza niZ w
dalszych miesi4cach roku. w latach2ol}-2}t t 

-uylo 
,otac,orcofowienie na rynku

pracy, bylo wigcej miejsc pracy, jesli chodzi o rokzotzrnu-y p.r"rr" oba-wy, bo
?acTwaz.awpinf sig rynek pracy. Problemem staje sig ,pru*u tuazi mtodyctr
koncz4cych szkoly, zauwubm! o*.c'"ry wzrost bezrobocia w6r6d *roaylr,
9_ gkolo l1Yo, ale dopiero pod koniec roku bgdziemy mogli dokona 6 analiry.
wQcej uwag i pytan radni do przedstawioneioceny-ruro66* pomocy spotecznel
w Gminie Rybno 2009 - 2012.

Ad. pkt 7

Rada Gminy prrystqpila do podejmowania uchwal.

I Tq:k r:hy"tY w spray-rezmiany Wieloletniej prognozy Finansowej
Gminy Rybno na lata20l2-2020.

Pani ZdzislawaKanicz - Skarbnik Gminy szcz-egctlow oom6wila
pro-pongyane nriany w Wieloletniej prognozie Finaniwej Gminy Rybnonalata2012-2020.

Radny Pan Andrzej Komacki zapytal co jest pr4rczynq wzrostu
plangwanej kwoty dfugu, cry to jest spbwodowane wzrostem iloSci inwestycji,
czy innymi sprawami.
Pani Slcarbnik wyjadnila, z: kyota dlugu znalala o kwotg 107 ty|. zl od
gstatniej sesji tj. 29 marca do dnia dzisiejszego. Kwota At ry"_"go ;fugu nukoniec 201lr wynosila 6.1g2.000._ zrplus plino*-" pr"yihody,""ryli;; 

--

pozvskania srodki z Unii Europejskiejw wysokosci t.lz.'ooo.- i'pt.J" s\l.ooo._"tpoiryczl< z WIOS i zmniejszonyL.ayt o f 
"Oi 

tyS. ,r * mo W 1.7g3.000.-zl
ililr:^:pt"e planowanych poirycref a"konca roku 2.8u:000._ztda kwotg7.293.429.- zt.

Radny Pan Andrzej. Komacki 
Tapytal ta czymbgdzie polegala rozbuoowa

OSrodka zdrowia w Rybnie,. gdzie. w budzecie planowana jes i t*,itu Zn tySl. a.Pani Skarbnik odpowiedzial a, ze zkom6rki inwestycyjnej miala takiezapotzrcbowanie do proje,ktu bud:2etu, jest to na przygotowanie aommenacli aorozbudowy na lata prryszle.

-_ - . . rydni nie zglosili y?.-"j uyg, ani pytan do proponowany ch przez pana
W6jta Gminy zmian w WielolefiriejFrogn;ry Finansowej Gminy Rybno na lata2012-20tS,wzwi4pkuzczym.prziwoaiiczqcynaayCminy"#deil;rft€
i zarzadal glosowanie nad prdektem u.rt*uty * rprawie zmiany wieloletriejPrognory Finansowej Gminy Rybno na lata iotz_iozo.



Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady
15 radnych w sesji bralo udzial 14 radnych , jednogloSnie 14 glosami
,, za" podjqla uchwalg Nr XV17i12 w sprawie zmiany Wieloleiniej
Prognozy Finansowej Gminy Rybno na lata 2012-2W0 ( uchwala stanowi
zalqcnik do protokofu).

2. Projekt uchwaly w sprawie zmian w budZecie Gminy Rybno na 2012 rok .

PaniZdzislawa Kanicz - Skarbnik Gminy szczegolowo om6wila
proponowane przezPana W6jta Gminy zrniany w budZecie Gminy na
2012rok.

Radni nie zglosili uwag i pytan do projektu zrnian w budZecie Gminy
Rybno na 2012rok, w zwi4Tku zczymprzewodniczqpy Rady Gminy 

""ml"Afdyskusjg i zarz4dzil glosowanie nad projektem uchwaly w spiawie zmian
w bud2ecie Gminy Rybno na20l2 rok.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady
15 radnych w sesji bralo udzial 14 radnych , jednoglo5nie 14 glosami
, za " podjplauchwalg Nr XVl8/12 w sprawie zmian w budiecie Gminy
Rybno na20l2 rok ( uchwala stanowi zatqcnikdo protokolu)

3. Projekt uchwaly w sprawie nadania statutu Samodzielnemu publicznemu
Gminnemu Zakladowi Opieki Zdrowotnej w Rybnie.

Pani Iwona cwiek - Dyrektor samodzielnego publicznego Zakladu opieki
Zdrow-otrej w Rybnie wyjadnila, ze od lipca 201r roku zmieiila sig ustawa
o dzialalnoici lecniczej, zgodnie zl<t6ry zostaliSmy zobowi4pa.ni do
dostosowania Statutu jednostki do obowiqpujqcych przepis6w.

_ Radni nie zglosili uwag ani pytan do projeku uchwaly, w ztviqzkuzcrq
Przewodnicz4cy Rady Gminy zamkn4l dyskusjg i zarz4dzir-grosowanie nad
projektem uchwaly w sprawie nadania statutu samodzielneiru publicaremu
Gminnemu Zakladowi Opieki Zdrowotnej w Rybnie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady
15 radnych w sesji bralo udzial 14 radnych, jednogloSnie 14 glosami
, za " podjgla uchwalg Nr XVlg/l2 w sprawii nadania Statuti
Samodzielnemu Publicznemu Gminnemu Zakladowi opieki Zdrowotnej
w Rybnie ( uchwala stanowi zalqcznikdo protokolu;.



- Przewodnicz4cy Rady Gminy z:rzqdzit l0 minutowa przerwg do godz.
l0*,po wznowieniu obrad Rada Gminy przyst4pila do realizacji kolejnego
punktu porz4dku obrad.

Ad. pkt 7

Wolne wnioski i zapytania

_ Przewodnicz4cy komisji Rewizyjnej pan Jan Fafiriski zloiryl sprawozdanie
z kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Gminy przeprowadzone3 * bminnym
samorz4dowyn zakladzie Gospodarki Kornunalnej w Rybnie 1 sprawozdanie
stanowi zalqcnik do protokolu).

Radny Pan Andrzej Komacki npfril, czy co|wiadomo jest na temat
wyceny za dwietlicg w Hartowcu.

- Pan W6jt Gminy odpowiedzial, in zloirylismy odwolanie w zwi4.zku
z obni2eniem wyceny za Swietlicg, w odpowiedzi otrzymali6my informacjg
z .UAdy Wojew6dzkie go, Le zwr6cili sig do vr;czrrzrrrawcy o ponowna wycen€,
nie wie jaka bgdzie ponowna wycena, na jakiej podstawie, bo juz tei swieiticy nie
ma, zostala rozebrana.

Pan Bogdan Kopanski zapytal czy cosjest robione w sprawie
posesji Pana walewskiego w Hartowcu, kt6ra podczas opad6w jest zalewana.

fan W6jt Gminy odpowiedzial, 2e SKR Rybn o otrzymal zlecenie na
odwodnienie tej posesj i.

Radny Pan Edward Wifniewski zglosil sprawg ronta2eniamo2liwo5ci
pomocy w uprzqtrigciu terenu po prawej stronie przy ul Stromej od Jezioranki ,
odbywaj4 sig tam r6ime imprezy. a jest balagan.

Pan w6jt Gminy odpowiedzial, i,e ju| raz ten teren z-ostar przez Gming
posprzetany, obowiqpek uprz4tnigcia terenu nale2y do wla5ciciela, zajmiemy sig
tqsprawg.

. . . Fey Pan Andrzej Kornacki powiedzial,Ze ma sygnary od mieszkaric6w
i :hcial9y zapyta6, czy w-Rybnie Posterunek poticji nrntc:onuie, czy nie,nie wiejak siQ do tego odnies6, dlatego pyta uir6dra. Slyszar w radio, ze niekt6re
Posterunki Policji bgd4redukowane, mo2e to i nas dotycryi.

Pan W6jt Gminy odpowiedzial, ze nie jest kompetentny do odpowiedzi na
to pytanie, ale co wie Posterunek policji istnieje, g maja bpdzie uzupelniany
brakuj4cy etat, bo bylo 5 os6b, a obecniejest 4.

Pan Andrzej Komacki zabienjqcponownie glos zapyal w jaki
1n9s9b y dzief dzisiejszy prosperuje Szkola wRybnie - Liceum- izasidnicza
SzkolaZawodowa, czy sig rozwija, jakie s4przeslanki by ta szkola ro"*i.;"f" ,ip
bardziej. Nawiq,zal do pobytu pani Dlnektor Zespolu w Gimnazjum w HJrtowcu ,



kt6ra przedstawiala t4 szkolg w dobrym (wietle, prezentowala osi4gnigcia , aby
zachgcif ucani6w do nauki w tej szkole. Niekt6rzy chcieli zapfial w jaki sposob
Pan W6jt preferuje t4szkolg, powie wpros! ta szkola jest do6rze port',"ganu,
ucaniowie mai4dobre wyniki, a pan w6jt swego dziecka do tej szkoly nG oddal.
Jest to naszym wsp6lnym obowi4pkiem pana W6jta i Rady, oiganu 

-

prowadz4cego , Zeby ta szkola byla j ak naj lepiej promowana.
Pan W6jt gminy odpowiedzial, 2etaszkola jest dobrze promowana

zar6wnoprzezjej Dyrekcjg, Radg pedagogicmq ,W6jta i Radg Gminy.
w ostatrich latach zostaly wydatkowane dosi duze srodki na mbdemiiacig tej
ykoty, naszym celem jest rozbudowa tej szkoty, jeZeli tylko zaistniejq *";*ki
finansowe. wyniki nauczania, osi4gnigcia uczni6w i k"-d.y wiemy wszyscy
jakie sq wigkszoSd pracuj4cych tam naucrycieli stara sig ty wyni[i bytyjak
najlepsze.

Odno5nie jego c6rki , wybrala profil matematyczno-informatyczny, jej
zaintgr.esolvania id4w tym kierunku, a w LO w Rybnie jest inny piont,iolert
pow6d, 2e jego c6rka nie vczeszczado LO w Rybnie.

_ Wy*iez"la sig dyskusja pomiEdzy radnym panem Andrzejem Komackim,
a Panem W6jtem Gminy na temat promowania Liceum w Rybnil.

Radny Pan Jan Rozentarski zapytar odnosnie remontu dr6g gruntowych,
do korica kwietnia mialy by6 wyremontowane, droga na Lesiak iiilest
l.9l191v*u? at4drogqjeiAa bus po dzieci do szkoty.
Pa,n W6jt Gminy odpowiedzial,Lenatej drodze muszqbyd wanowione granice,
gdy2 droga jest z-awghona.

Nastgpnie Pan W6jt Gminy przedstawil Radzie Gminy sprawg a wiqzanq
z odbiorem odpad6w komunalnych, dotychczasowy odbiorca ptlK OstrOaa wy:4" z trudn4sytuacjq.finansowqoglosil upadlo(i i nie bgdzie dalej
6wiadczy6 uslug. Nastgpnie poinformowal RadE o dzialaniach jakie zostaty
podjgte przez gming by zostala zachowana plynnoj6 w odbiorze od
mieszkaric6w odpad6w komunalnych.

Pan Miroslaw Karbowski - Sekretarz Gminy przypomnial radnym
o obowiryku zloi-eniaoswiadczef maiqtkowych , fttory"ir termin upfra z dniem
30 kwietnia br.

_ _ Przewodniczqcy Rady Gminy ponowil pro6bg do pana W6jta o poloZenie

:.!"9F na ul Poprzecznej w^Rybnie, nastgpnie poinformowal rilau ili"y 
"liScie skierowanym do Rady Gminy przezpana Tadeusza i Adama'ririsni"*rti.t

z.a:n.Warsz-awa,kt6r4' nie zgadzaj1sipz placeniem podatku dla naszej gminy,
gdy2 posiadaiqnieruchomosi na terenie naszej gminy.. List jest w tatieiiormie
lup:t-y. , 2e go nie upubliczni , a dotyczy oroUy t*u W6j; , pisz4 go w stylu
bardzo nieeleganckim.

Poinformowal Radg Gminy, ZepaniDyrektor Zespolu Szkol w Rybnie
prosila o mo2liwosi uczestriczenia w sesji Rady, nie mogta wrnsniczye-ni-
obecnej sesji ze wzglgdu na trwaiqce egz-a-iny w Gimnijum, * "ii&ii-z czym poprosi j4 na nastgpnq sesjE.



Poprosil Pana w6jta, aby na nastgpnq sesjg poprosil Kierownika osrodka Sponu
i Rekreacji w Rylnie o sprawozdanie zdziararno{ci i dzialalnosci finansowej za
201I rok na 7 dni przed sesj4.

- Pan w6jt Gminy dodal, ze pan wisniewski adresat listu nigdy nie zgadza
sig z wyliczeniem naleinego podatku, co roku sig odwoluje od de-cyzji do 

-
Kolegium Odwolawczego, Kolegium utrzymuje naszqdecyzjg* -o"y i tak jest
co roku.

Wigcej uwag i pytan w tym punkcie nie Coszono.

Ad. pkt 8

- _- fo wyczerpaniu pofS$u d"iennego sesji nast4rilo po2egnanie Inspektora
ds Obshgi Rady Gminy pani Janiny Czubkowskiej , - alugot.ti4pru.g iu
stanowisku ds obstugi Rady Gminy podzigkowali jej radnirady cirini
yngczajlcjej k*ity, upolinki oraz podzigkowanie w imieniu cate3 rady od
lyglgdniczacego Rady Gminy pana Mariana Ligmana przewodniczqcego Rady
V i VI kadencji.

Inspektor Janina Czubkowska podzigkowala wszystkim radnym za
dtugoletniq wsp6lprac9 .

Nas4pnie Przewodniczqc{ kdy Gminy pan Marian Ligman podzigkowal

Tqy-] zaproszonym godciom zaudzializamkn$obrady XX ,"r1 nuay
Gminy Rybno.

rrzewodnif+cy Rady Gminy

,"{fufi;gman

vl


